
PROTOKÓŁ I/2019 

z zebrania sprawozdawczo - wyborczego mieszkańców Osiedla Toruńskiego 

w dniu 24 kwietnia 2019 r.  

 

A.Karłowski – w I terminie brak wymaganego kworum, termin II zebrania ustalono na godz. 

18.30. 

W II terminie – kworum stwierdzono, wg listy obecności w zebraniu uczestniczy 46 

mieszkańców – zał. nr 1. 

 

A.Karłowski - odczytał sprawozdanie z działalności Zarządu Osiedla Toruńskiego za 2018 

rok, który stanowi - załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wybory zarządu osiedla. 

 

A.Karłowski – zwrócił się do mieszkańców z pytaniem  ilu osobowy ma być skład zarządu ?   

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - zaproponował 7 osobowy skład zarządu. 

Kto jest za w/w propozycją ? 

Wszyscy – za. 

 

A.Karłowski – prośba o podawanie osób chętnych do pracy w Komisji Skrutacyjnej. 

Zgłoszono: 

1. Magdalena Reikowska – wyraziła zgodę, 

2. Katarzyna Grzelak – wyraziła zgodę, 

3. Mirosława Żebrowska – wyraziła zgodę. 

 

A.Karłowski   – Kto jest za zamknięciem listy ? 

Wszyscy mieszkańcy za. 

 

A.Karłowski – prośba o zgłaszanie kandydatów do zarządu. 

Do Zarządu Osiedla zgłoszono następujące kandydatury : 

1. Joannę Zakrzewską  – wyraziła zgodę,  

2. Bartłomieja Czaki – wyraził zgodę,  

3. Kamilę Nawrocką – wyraziła zgodę, 



4. Małgorzatę Lewandowską – wyraziła zgodę, 

5. Monikę Słembarską – wyraziła zgodę,  

6. Magdalena Menczyńska  Tarzyńska – wyraziła zgodę,  

7. Tomasza Pacek – wyraził zgody, 

8. Hankę Stamm – wyraziła zgodę, 

9. Tomasza Rudnego – nie wyraził zgody. 

 

A.Karłowski – Kto jest za zamknięciem listy ?  

Wszyscy za.      

 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy (przygotowanie kart do głosowania, 

opieczętowanie, rozdanie mieszkańcom, liczenie głosów). 

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawiła informację na temat budżetu na 

2019 rok. Planowane dochody są w wysokości 92 mln zł, planowane wydatki w wysokości 91 

mln zł.  

Planowane inwestycje to: 

- zagospodarowanie skweru im. Dr Jordana (fontanna, plac zabaw również dostosowany do 

dzieci niepełnosprawnych, ścieżki edukacyjne), 

- w 2019 r. Gmina przystąpi do kontynuacji budowy ścieżki rowerowej asfaltowej z Solca 

Kujawskiego do Otorowa (ul. Długą, P. Skargi, ul. Bydgoską do Otorowa).  Dodała, że 

większość środków, które wykorzystujemy na realizację inwestycji pochodzi z funduszy 

europejskich.  

-  budowa dróg na Osiedlu Leśnym oraz budowa kanalizacji deszczowej, 

- przebudowa ul. Leśnej, opracowanie koncepcji przebudowy skrzyżowania ul. Ugory – 

Powstańców – Leśna, 

– przebudowa budynku przy Placu Jana Pawła II 4 i zagospodarowanie go na mieszkania 

chronione dla osób niepełnosprawnych oraz na pomieszczenia, w których odbywać się będą 

zajęcia dla osób starszych,  

-  zrewitalizowanie Placu Jana Pawła II,  

- uruchomienie przeprawy promowej przez Wisłę na wysokości Solca i Czarnowa, budowa 

promu jest na ukończeniu. Większy problem stanowi będzie budowa dróg dojazdowych, to 

zadanie Marszałka Województwa Kuj. – Pom. Prom będzie gotowy w br., a to czy Urząd 

Marszałkowski wykona przyczółki i drogi, tego nie wiemy. Mieszkańcy będą na bieżąco 

informowani o dalszych planach.  



- zagospodarowanie terenów po byłej Nasycalni na cele sportowo – rekreacyjne, Gmina 

posiada opracowana koncepcję „Nasycalni Sportu”.   

- rewitalizacja budynku „C” przy ul. Kościuszki 12, docelowo funkcjonować w nim będzie 

MGOPS. 

- uruchomiony został plac zabaw przy ul. Ugory. 

- rozbudowa zaplecza dydaktycznego przy Szkole Podstawowej nr 4. 

- w przychodni Solmed sp. z o.o. zamontowano nową aparaturę rentgenowską. Trwają 

odbiory. Niebawem będzie można z nich korzystać. 

- zagospodarowanie terenów w pobliżu świetlicy „Jagódka”.   

 

Komisja Skrutacyjna rozdała karty do głosowania. Po zebraniu wszystkich kart, Komisja 

przystąpiła do ich przeliczenia.  

     

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza - od 1 marca br. można korzystać z „Soleckiej Karty 

Miejskiej”, wprowadzanej w porozumieniu z PKS-em Bydgoszcz. Jest to ustalenie ze 

spotkania przedstawicieli przewoźnika z władzami miasta, które odbyło się 23 stycznia br. 

Zaproponowano wdrożenie „Soleckiej Karty Miejskiej” polegającej na wprowadzeniu 

nowego biletu okresowego uprawniającego do poruszania się po terenie miasta wszystkimi 

autobusami PKS-u. Bilet ten, bez limitów przejazdu, wydawany będzie na 14 kolejnych dni, a 

jego cena wyniesie 20 zł. Ważność czternastodniowej karty będzie można przedłużyć także u 

kierowcy autobusu. Karta jest do bezterminowego wykorzystania, jednak czas, w którym nie 

będziemy z niej korzystali, nie może przekroczyć 90 dni. Po tym terminie kartę trzeba 

ponownie zarejestrować. Karty są dostępne na dworcu PKS w Bydgoszczy. 

Pani Z-ca Burmistrza poinformowała, że w 2019 r. Gmina udzieli dotacji na wymianę pieców 

na gaz, na olej i na energię elektryczną. Dofinansowanie w br. przewidziano w wysokości 

30.000 zł tj. po 3.000 zł na osobę czyli 10 gospodarstw domowych otrzyma dotację na 

wymianę pieców. Rada Miejska w Solcu Kujawskim w dniu 22 lutego 2019 r. przyjęła 

uchwałę w sprawie udzielenia dotacji. Dotacja zostanie rozliczona jeszcze w roku bieżącym. 

Dodała, że została do Gminy przesłana informacja Zarządu Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego o opracowaniu projektu uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego określającej wprowadzenie na obszarze woj. kuj. – pom. ograniczeń i zakazów 

w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw, tzw. „uchwały 

antysmogowej”. Głównym celem będzie wprowadzanie z upływem czasu ograniczeń 

skutkującym tym, że w ostateczności będzie zakaz palenia tzw. „kopciuchem”. 



Z-ca Burmistrza poinformowała o rządowym projekcie „Czyste Powietrze” prowadzonym 

przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu polegający 

na dofinansowaniu termomodernizacji, wymiany źródeł ogrzewania, instalacji odnawialnych 

źródeł energii dla osób fizycznych. Wielkość udzielanej dotacji uzależniona jest od wysokości 

dochodu na osobę w gospodarstwie domowym. Dofinansowanie przyznawane jest w dwóch 

formach: dotacji i pożyczki. Wnioski do dofinansowanie należy składać w WFOŚiGW w 

Toruniu.  

Dodała też, że zostanie uruchomiony po raz kolejny program, którego celem jest zapobieganie 

upadkom wśród seniorów, gdzie seniorzy będą uczestniczyć w specjalnie dobranych dla nich 

ćwiczeniach fizycznych pod okiem trenera.  

Pani Burmistrz poinformowała również, że została podpisana umowa pomiędzy Burmistrzem 

Solca Kujawskiego, a Marszałkiem Województwa Kujawsko – Pomorskiego na 

dofinansowanie programu na szczepienia przeciwko pneumokokom dla osób 65+. W br. 

będzie możliwość zaszczepienia z tego programu 10 osób. Szczegóły niebawem zostaną 

opublikowane na stronie internetowej oraz w „Soleckich Wiadomościach z Ratusza”.  

Pani B. Białkowska dodała, że seniorzy mogą również skorzystać z tzw. Metropolitalnej 

Karty Seniora 60+, a wnioski o jej wydanie można składać w Urzędzie Miejskim w pok. nr 6. 

Wyrobienie Karty jest bezpłatne. Posiadając w/w kartę seniorzy będą mogli skorzystać ze 

zniżek w wielu instytucjach, punktach usługowych i sklepach na terenie Metropolii 

Bydgoskiej, w której skład wchodzi również Solce Kujawski.  

 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot. m.in.: 

- powstania apteki oraz przychodni zdrowia na Osiedlu Toruńskim 

T. Substyk – odp. że Gmina nie ma wpływu na to czy znajdzie się osoba chętna otworzyć na 

osiedlu aptekę czy przychodnię zdrowia.  

 

- pokrywania kosztów zniżek na korzystanie np. z usług rehabilitacyjnych przez seniorów w 

przychodni zdrowia. 

T. Substyk – odpowiedziała, że koszty zniżek pokrywa Solmed Sp. z o.o. Prezes spółki 

zawiera kontrakt z NFZ na świadczenie usług medycznych.   

 

- możliwości interweniowania w Spółdzielni Mieszkaniowej i uzyskania wyjaśnień dlaczego 

Świadkom Jehowym udostępniono prąd z przyłącza w piwnicy bloku Toruńska 52D, bez 

zgody lokatorów, decyzją prezesa.  



T. Substyk – odpowiedziała, że Urząd nie ma wpływu na działania podejmowane przez 

Spółdzielnie Mieszkaniowe. Możemy jedynie przekazać zgłoszony wniosek do spółdzielni. 

 

-  doświetlenia ul. Kujawskiej.  

T. Substyk – odpowiedziała, że sukcesywnie ulice będą doświetlane, ale ul. Kujawska w br. i 

przyszłym nie jest przewidziana do realizacji.  

 

- terminu utwardzenia ul. Tartacznej.  

T. Substyk – odpowiedziała, że w dalszej perspektywie ulica ta zostanie utwardzona. 

Będziemy sukcesywnie opracowywać projekty utwardzania kolejnych ulic, zastanowimy się 

czy w przyszłym roku nie zlecić projektu.  

  

- powstającej inwestycji przy ul. Kujawskiej.  

T. Substyk – odpowiedziała, że powstaje w tym miejscu budynek Sport Factory,  

 

K. Grzelak – odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej. W wyniku tajnego głosowania do 

zarządu Osiedla Toruńskiego wybrano: 

1. Joannę Zakrzewską  - przewodnicząca zarządu 

2. Bartłomieja Czaki - członek 

3. Kamile Nawrocką - członek 

4. Małgorzatę Lewandowską – zastępca przewodniczącej 

5. Monikę Słembarską – członek   

6. Magdalena Menczyńska - Tarzyńska  - sekretarz 

7. Tomasza Pacek  - członek  

 

A.Karłowski – podziękował mieszkańcom za lata pracy na rzecz zarządu Osiedla 

Toruńskiego i zamknął zebranie o godz. 20.00. 

 

                                                                 

                                                                     Przewodniczący Zarządu Osiedla Toruńskiego 

                                                                   Andrzej Karłowski 

 

Protokołowała:                                     

Katarzyna Ciudzińska 
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